

cun Droit quelconque. Les Stipulations, inférées dans l'Article II. en Faveur des Habitans du Canada, auront lieu de même pour les Habitans des Païs cédés par cet Article.

Article VII.

Le Roy de la Grande Bretagne restituera à la France les Isles de la Guadeloupe, de Mariegalante, de la Desirade, de la Martinique, et de Belleisle, et les Places de ces Isles seront rendues dans le même Etat où elles estoient quand la Conquête en a été faite par les Armes Britanniques; Bien entendu que le Terme de dixhuit Mois, à compter du Jour de la Ratification du Traité Definitif, sera accordé aux Sujets de Sa Majesté Britannique, qui se seroient établis dans les dites Isles, et autres endroits restitués à la France par le Traité Definitif, de vendre leurs Biens, recouvrer leurs Dettes, et de transporter leurs Effets, ainsi que leurs Personnes, sans être gênés à cause de leur Religion, ou sous quelque autre Pretexte que ce puisse être, hors celui de Dettes ou de Procés Criminels.

Article VIII.

Le Roy Très Chrétien cede, et garantit à Sa Majesté Britannique, en toute Propriété, les Isles de la Grenade, et les Grenadines, avec les mêmes Stipulations en Faveur des Habitans de

*Inhabitants of Canada, inserted in the second Article, shall also take Place, with regard to the Inhabitants of the Countries ceded by this Article.*

Article VII.

*The King of Great Britain shall restore to France the Islands of Guadeloupe, of Mariegalante, of Desirade, of Martinico, and of Belleisle; and the Fortresses of these Islands shall be restored in the same Condition they were in, when they were conquered by the British Arms; provided that the Term of Eighteen Months, to be computed from the Day of the Ratification of the Definitive Treaty, shall be granted to His Britannick Majesty's Subjects, who may have settled in the said Islands, and other Places restored to France by the Definitive Treaty, to sell their Estates, recover their Debts, and to transport their Effects, as well as their Persons, without being restrained, on account of their Religion, or under any other Pretence whatsoever, except that of Debts, or of Criminal Prosecutions.*

Article VIII.

*The Most Christian King cedes and guarantees to His Britannick Majesty, in full Right, the Islands of Grenada, and the Grenadines, with the same Stipulations in Favour of the Inhabitants*